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REVISTA PRESEI 

 

 

 Angajații din Sănătate: ”Vom fi la poarta Parlamentului” 

Reprezentanții SANITAS din România anunță că mâine, 2 martie 2021, vor fi la 

poarta Parlamentului pentru a convinge aleșii că sănătatea este esențială pentru o 

țară puternică și prosperă. 

Reprezentanții SANITAS România spun că, după OUG 226/2020 care a tăiat din 

veniturile salariaților din Sănătate și Asistență Socială și OUG 8/2021 care, 

blocând voucherele de vacanță pentru 2021, taie și ea din veniturile acelorași 

salariați, Guvernul României, prin Legea bugetului de stat taie din fondurile 

alocate SĂNĂTĂȚII și Asistenței Sociale, afectând astfel nu numai salariații dar și 

pacienții și beneficiarii serviciilor prestate în aceste sisteme. 

Sindicaliștii precizează că, până acum, Guvernul a fost cel care și-a asumat toate 

aceste tăieri pentru cele două sisteme bugetare aflate în prima linie a luptei cu 

pandemia. Cele două sisteme bugetare au suferit cele mai mari pierderi de vieți 

omenești în lupta cu pandemia de coronavirus. 

Ca urmare a faptului că mâine, 2 martie 2021, parlamentarii României se vor 

pronunța și ei pe Legea bugetului de stat, sindicaliștii SANITAS vor realiza o 

acțiune de protest. Acțiunea va debuta la ora 14.00. 

”Vom fi la poarta Parlamentului într-o ultimă încercare de a convinge legiuitorii 

acestei țări că sănătatea, cu tot ce înseamnă ea, este esențială pentru o țară 

puternică și prosperă!”, informează reprezentanții Federației SANITAS din 

România. 

Aceștia subliniază că ei susțin nu doar revendicările membrilor săi ci și dreptul la 

sănătate al întregii populații. 

Sindicaliștii SANITAS spun că iau atitudine față de bugetul insuficient alocat 

Sănătății. 

https://www.facebook.com/FederatiaSanitasRomania/posts/3721590914603698
https://www.facebook.com/FederatiaSanitasRomania/posts/3721590914603698
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Reamintim că nu este un protest singular al sindicaliștilor SANITAS. Aceștia au 

pichetat, timp de câteva zile, în intervalul 11-19 februarie 2021, sediile Guvernului, 

Parlamentului și ministerelor, nemulțumiți de reducerea sporurilor pentru angajații 

bugetari, suspendarea acordării voucherelor de vacanță pentru 2021 și reducerea 

indemnizației de hrană. 

(Sursa: ro.sputnik.md) 

 

 

 Asociatiile de parinti si sindicatele din educatie cer renuntarea la masca in 

timpul orelor de sport: "Gresesc specialistii din alte tari sau noi avem o 

problema?" 

Mai multe asociatii de parinti si sindicate din Educatie le cer autoritatilor sa se 

renunte la portul mastii in timpul orelor de sport practicate de copii. Acestia spun 

ca masura impusa de autoritati este una excesiva. 

 

"Este inexplicabil faptul ca, atunci cand s-au stabilit masurile prin ordinul comun al 

Ministerului Educatiei si Ministerului Sanatatii, reprezentantii Ministerului 

Sanatatii au afirmat ca s-au inspirat din deciziile luate de alte tari, nu insa si in ceea 

ce priveste purtarea mastilor de catre elevi la orele de educatie fizica. Si atunci, si 

in prezent, elevii din majoritatea tarilor membre UE nu sunt obligati sa poarte 

masca la orele de educatie fizica. Gresesc specialistii din aceste tari sau noi avem o 

problema?! Se pune intrebarea: cand este mai mare riscul transmiterii 

coronavirusului, atunci cand elevii isi petrec timpul liber in mall-uri, in statiuni, in 

mijloacele de transport in comun sau la orele de educatie fizica, pastrand distanta 

corespunzatoare?", se intreaba asociatiile de parinti si sindicatele in comunicatul de 

presa transmis luni, 1 martie. 

La ce riscuri se supun copiii 

Semnatarii considera ca "oficialii din Ministerul Sanatatii ar trebui sa tina cont de 

riscurile la care sunt expusi elevii care fac orele de educatie fizica cu masca pe fata, 

avand in vedere ca masca afecteaza capacitatea de efort, iar hiperventilatia pe o 

durata mai mare de 15 minute cu masca pe fata nu este indicata, dupa cum arata 

specialistii". 

 

https://ziare.com/scoala/elevi/un-fenomen-nesanatos-copiii-nu-fac-miscare-iar-parintii-vad-sportul-ca-pe-cenusareasa-orarului-ce-i-de-facut-1438192
https://ziare.com/scoala/elevi/
https://ziare.com/scoala/educatie/
https://ziare.com/scoala/fizica/
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Ei mai spun ca "dupa o perioada atat de indelungata in care elevii au stat departe de 

scoala, orele de educatie fizica, acolo unde exista conditii optime de desfasurare a 

acestora, sunt mai mult decat binevenite daca se fac fara masca si reprezinta o 

revigorare fizica si psihica". 

 

"Orele de educatie fizica se pot organiza, astfel incat sa fie evitate sporturile de 

echipa in spatiile inchise, acestea putand sa se desfasoare in aer liber, pe terenuri 

de sport corespunzatoare si cu pastrarea distantei. Elevilor li se poate impune sa 

poarte masca atunci cand se deplaseaza catre si de la locul de desfasurare a 

activitatilor fizice si pana la momentul inceperii orei, precum si dupa finalizarea 

orei", sustin parintii si sindicalistii. 

 

Ministrul Sorin Cimpeanu a declarat marti ca, dupa discutii purtate cu 

reprezentantii Ministerului Sanatatii, s-a stabilit ca ar fi acceptabile orele de sport 

la care elevii sa nu poate masca doar daca acestea s-ar desfasura in exterior, 

transmite Mediafax. 

 

Ministrul a spus ca in cea mai mare parte a scolilor din Europa purtarea mastii nu 

este obligatorie la orele de sport. 

 
(Sursa: ziare.com) 

 

 MediaSind protestează față de intenția șefei TVR de a face concedieri! 

Singurele persoane care trebuie să părăsească urgent instituția publică sunt Doina 

Gradea împreună cu camarila sa și cu liderii sindicatului de casă 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind – Filiala MediaSind TVR a luat 

act cu consternare de ultimele declarații publice ale președintelui -  director general 

al Societății Române de Televiziune, Doina Gradea, făcute vineri, 26 februarie 

2021, în fața membrilor Comisiilor reunite de buget-finanțe din Parlament, unde a 

cerut Guvernului o Ordonanță de Urgență prin care activitatea instituției să fie 

limitată și care să impună restructurări la televiziunea publică: 

https://ziare.com/sorin-cimpeanu/stiri-sorin-cimpeanu/scheletele-din-dulapul-lui-sorin-cimpeanu-propunerea-pnl-pentru-ministerul-educatiei-ar-fi-de-departe-cea-mai-dezastruoasa-varianta-cel-putin-pentru-zona-universitara-1652209
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"Nu asigurăm nici măcar plata utilităților. Am solicitat să fie asigurate sumele 

măcar pentru funcționare, urmând ca limitările de activitate să fie asumare 

de către Guvern, printr-o OUG care poate să impună inclusiv restructurări la 

televiziunea publică pentru că noi nu avem cum să ne limităm singuri 

activitatea. După dezbateri cu reprezentanții Ministerului Finanțelor am 

primit o alocare de 360 milioane, total insuficientă pentru funcționare. 

Difuzarea programelor și Societatea Națională de Radiocomunicații depășesc 

cu mult acest nivel. Solicităm asumarea Guvernului pe o eventuală limitare a 

activității Televiziunii Române", spus Doina Gradea. (amănunte aici) 

MediaSind TVR precizează că bugetul alocat SRTV este de 360 milioane lei, cu 

4,19 la sută mai mare decât execuția pentru anul 2020! Anul trecut, aceeași șefă a 

TVR nu s-a arătat deranjată de bugetul primit și nici nu a cerut restructrurări!  

Această situație este generată de managementul defectuos al administrației 

Gradea care a redus constant alocările bugetare pentru investiții, dotare tehnică și 

pentru studiourile teritoriale, inclusiv cel din Republica Moldova. Dorința șefei 

TVR de a se lăuda în fața șefilor care au numit-o politic de a raporta profit, a 

generat diminuarea în fiecare an a bugetului instituției. Practic, în loc să 

cheltuiască suma alocată din buget. șefa TVR a raportat profit, ceea ce a determinat 

Ministerul Finanțelor să aloce, în fiecare an, o sumă mai mică instituției publice. 

Așa s-a ajuns ca de la aproximativ 420 milioane de lei, bugetul instituției să fie de 

360 milioane lei, printr-un managementul dezastruos al administrației Gradea. Iar 

acum, pentru a-și desăvârși actul managerial, Doina Gradea dorește să acopere 

deficitul bugetar prin concedierea angajaților TVR! 

În consecință, MediaSind TVR susține că singurele persoane care trebuie să 

părăsească urgent instituția publică sunt Doina Gradea împreună cu camarila sa și 

cu liderii sindicatului de casă, numiți în funcții de conducere în baza unor criterii 

de slugărnicie, și nu unele profesionale! 

 (Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR)         

 

 

 

https://m.hotnews.ro/stire/24631182
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 Comunicat de presa - Federaţia Naţională a Pensionarilor din România 

Federaţia Naţională a Pensionarilor din România a luat act de decizia conducerii 

Poştei Române de a modifica prestaţia de plată a pensiilor de către poştaş (serviciu 

pentru care încasează sume semnificative de bani de la Casa Naţională de Pensii) 

ceea ce a creat panică în rândul pensionarilor din mediul rural. Asta mai lipsea 

pensionarilor după îngheţarea, în acest an, a pensiilor! 

Federaţia Naţională a Pensionarilor din România nu cunoaşte motivul pentru 

amestecul Poştei în stabilirea modalităţilor de plată a pensiilor  - care este de 

competenţa CNPP, dar atrage atenţia că modul de plată a pensiilor existent nu 

poate fi modificat.  

(Sursa:  Federaţia Naţională a Pensionarilor din România)                                      

 

 Sindicatul Artis: "Beatrice Rancea trebuia sa fie demisa de la conducerea 

Operei Iasi de mult timp" 

Liderul sindicatului artistilor din Opera Nationala Romana Iasi, Marius Aftaragaci, 

a declarat, luni 1 martie, ca managerul institutiei, Beatrice Rancea, ar fi trebuit 

demisa de mai mult timp, avand in vedere ca au fost sesizate nereguli 

administrative din partea sindicatului dar si ca urmare a rapoartelor facute in urma 

controalelor Corpului de control al Ministerului Culturii sau al Curtii de Conturi. 

 

"E trist ca intr-o institutie de cultura sa existe probleme de aceasta natura. Noi am 

facut sesizari nenumarate la Ministerul Culturii de-a lungul timpului. De acolo este 

si raportul care a fost trimis catre Parchetul de pe langa Tribunalul Iasi. Probabil ca 

de acolo sunt si actiunile de astazi. Nu cunosc detalii vizavi de aceasta actiune. 

Stiam, intuiam ca se ancheteaza pentru ca noi am mai depus sesizari, si mai este un 

raport al Ministerului Culturii pe care ministrul Gheorghiu a spus ca il va face 

public, inca nu s-a intamplat asta. 

 

A fost si un raport al Curtii de Conturi, probabil ca s-au cumulat actele. Noi, 

Sindicatul Artis Moldova, am facut numeroase sesizari si pe probleme 

administrative, nu numai de probleme de aceasta natura.  
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Probabil ca e mult mai grav decat pare. Sa vedem. Probleme au fost mereu si au 

fost sesizate prin memorii, adrese, am incercat si la institutie sa le rezolvam dar nu 

s-a vrut. (...) Tot strigam ca in pustiu sa se rezolve problemele pentru ca nu se 

poate. Avand acele rapoarte din punct de vedere administrativ, dupa parerea 

noastra, ar fi trebuit demisa", a declarat jurnalistilor Marius Aftaraghachi, liderul 

sindicatului Artis din cadrul ONRI. 

 

Liderul artistilor sindicalisti a reprosat totodata ca activitatile conducerii Operei 

iesene erau netransparente si nu exista cooperare cu sefii de compartimente iar 

achizitiile nu s-au facut transparent. 

 

"Nu existau consilii artistice. Erau netransparente foarte multe dintre activitatile 

Operei, foarte putina cooperare. Era cam concentrata in centrul puterii, ca sa spun 

asa. Pentru o institutie publica ar fi trebuit sa aiba un cuvant de spus si sefi de 

compartimente, totul sa fie public, transparent vizavi de achizitii, de spectacole, de 

orice achizitii. Astea le-am tot reclamat. In plus, evaluarile (anuale ale personalului 

- n.r.) s-au facut dupa 9 luni. O evaluare simpla nu stim din ce motive s-a facut 

dupa 9 luni. Am reclamat si acest aspect. Mai sunt multe altele pe care le-am trecut 

in documente", a declarat Marius Aftaragaci. 

 

Disensiunile din interiorul ONRI au inceput in urma cu cativa ani, cand s-au 

efectuat o serie de concedieri, si s-au amplificat in 2020 odata cu desfiintarea 

postului de dirijor al Corului Juniorii Operei, Raluca Zaharia, careia i s-a oferit 

postul de sufleor si, totodata, posibilitatea de a lucra in continuare ca dirijor al 

corului de copii in baza unui contract de drepturi de autor. In acel context a fost 

organizat un protest, la care au participat si colegi din ONRI, dar si parinti ai 

copiilor de la cor. De asemenea, tot in cursul anului 2020 a fost concediat si prim 

balerinul Marculescu. 

 

Declaratia a fost facuta in contextul in care procurorii DIICOT - Serviciul 

Teritorial Iasi si ofiteri de politie judiciara au efectuat in cursul zilei de luni 26 de 

perchezitii domiciliare in Bucuresti si Iasi intr-un dosar in care se efectueaza 

cercetari cu privire la savarsirea infractiunilor de delapidare, fals si constituire de 

grup infractional organizat, in legatura cu mai multe nereguli la Opera Nationala 

Romana din Iasi. 

https://ziare.com/stiri/perchezitii/directoarea-operei-nationale-din-iasi-audiata-la-diicot-1664865
https://ziare.com/stiri/perchezitii/directoarea-operei-nationale-din-iasi-audiata-la-diicot-1664865
https://ziare.com/stiri/perchezitii/directoarea-operei-nationale-din-iasi-audiata-la-diicot-1664865
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Dupa cateva ore de audieri, procurorii au plecat cu un sac de acte din sediul Operei 

Nationale Romane Iasi. De asemenea, managerul Operei Nationale Romane din 

Iasi, Beatrice Rancea, a fost ridicata de politisti si dusa pentru audieri la 

sediul DIICOT - Iasi, in cadrul unei anchete privind nereguli financiare la Opera cu 

un prejudiciu de 5 milioane de lei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Buget2021 - Parlament/ Continuă dezbaterile în plenul reunit; marţi - votul 

final la buget 

Plenul reunit al Parlamentului reia, marţi, dezbaterile pe marginea proiectului Legii 

bugetului de stat pe anul 2021. 

 

Dezbaterile au fost întrerupte, în noaptea de luni spre marţi, la ora 2,00, după ce 

timp de câteva ore au fost prezentate şi supuse votului amendamentele formulate la 

bugetul Ministerului Dezvoltării. De altfel, pentru acest buget au fost formulate 

cele mai multe amendamente - peste două mii -, foarte multe fiind susţinute în 

plen. 

 

În cursul zilei de marţi, plenul Legislativului continuă dezbaterile pe anexele 

proiectului Legii bugetului de stat şi pe proiectul Legii bugetului asigurărilor 

sociale de stat pe anul 2021. 

 

La finalul dezbaterilor, cele două proiecte vor fi supuse votului final al 

Parlamentului. 

 

Luni seara, senatorii şi deputaţii au votat pe articole proiectul Legii bugetului pe 

acest an. Nu a fost acceptat niciun amendament la cele 57 de articole ale 

proiectului de lege, acestea fiind aprobate în forma Guvernului.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 

https://ziare.com/stiri/diicot/
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 APIA începe campania de primire a cererilor unice de plată pentru anul 

2021 

Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA) a demarat, începând cu 1 

martie, campania de primire a cererilor unice de plată pentru anul 2021, care vor 

putea fi completate online, potrivit unui comunicat remis, marţi, AGERPRES 

 

"Având în vedere că siguranţa în contextul pandemiei Covid-19 este extrem de 

importantă pentru instituţia noastră, fermierii vor putea să-şi înregistreze cererile 

unice de plată în anul 2021 fără a se prezenta la centrele judeţene/locale APIA 

şi/sau al municipiului Bucureşti, până la data de 15 mai 2021. Se va completa o 

singură Cerere Unică de Plată, chiar dacă se utilizează suprafeţe de teren în diferite 

localităţi sau judeţe. Ca în fiecare an, APIA va fi alături de fermieri pe tot parcursul 

campaniei şi va acorda tot sprijinul necesar pentru parcurgerea cu succes a etapelor 

necesare pentru accesarea fondurilor europene", spun reprezentanţii instituţiei. 

 

Fermierii îşi vor actualiza parcelele agricole, elementele ZIE (zone de interes 

ecologic) şi toate informaţiile din cerere, prin accesarea aplicaţiei IPA-Online din 

versiunea internet, conform Manualului de utilizare IPA-Online (accesibil în 

aplicaţie). 

 

De asemenea, fermierii trebuie să verifice împreună cu primăria pe raza căreia 

deţin terenul situaţia înscrierii în Registrul agricol a terenului şi să permită 

primăriei să transmită la APIA adeverinţa. 

 

Documentele care fac dovada că terenul agricol se află la dispoziţia fermierului 

trebuie să fie încheiate înaintea depunerii Cererii unice de plată şi să fie valabile la 

data depunerii cererii. 

 

Astfel, toate documente care dovedesc că terenul utilizat se află la dispoziţia 

fermierului se transmit electronic pe adresele de e-mail ale centrelor APIA ce se 

regăsesc la link-ul: http://www.apia.org.ro/ro/centre-judetene-apia). 
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Responsabilitatea privind legalitatea şi valabilitatea documentelor aparţine 

fermierului şi/sau autorităţii care a emis/atestat aceste documente, după caz. 

 

În cazul în care fermierii deţin animale în exploataţie, au obligaţia să se asigure că 

datele acestora sunt actualizate în Registrul Naţional al Exploataţiilor (RNE) 

(medic veterinar concesionar/asociaţie/propriile evidenţe, dacă sunteţi utilizator 

SNIIA) şi să se adreseze centrului judeţean/local al APIA şi/sau al municipiului 

Bucureşti în vederea completării declaraţiei sector zootehnic în aplicaţia dedicată 

sectorului zootehnic, înainte de accesarea IPA Online. 

 

Funcţionarii APIA vor contacta fermierii în vederea închiderii electronice a cererii 

şi pentru programarea acestora în vederea semnării cererii şi declaraţiilor ataşate 

acesteia. 

 

''Atragem atenţia ca, înainte de semnarea Cererii unice de plată sector vegetal şi 

zootehnic, să se verifice încă o dată datele înscrise şi documentaţia depusă!", 

menţionează APIA. 

 

În calitate de stat membru al Uniunii Europene, România beneficiază de fonduri 

europene, prin aplicarea schemelor de plăţi/măsurilor de sprijin/ajutoarelor 

naţionale tranzitorii, ca mecanisme de susţinere a producătorilor agricoli, respectiv 

schema de plată unică pe suprafaţă (SAPS), plata redistributivă, plata pentru 

practici agricole benefice pentru climă şi mediu, plata pentru tinerii fermieri, plata 

pentru micii fermieri, schema de sprijin cuplat în sectorul vegetal şi zootehnic, 

măsurile compensatorii de dezvoltare rurală: Măsura 10 - Agro-mediu şi climă, 

Măsura 11 - Agricultura ecologică, Măsura 13 - Plăţi pentru zone care se confruntă 

cu constrângeri naturale sau alte constrângeri specifice (PNDR 2014-2020), 

precum şi ajutoarele naţionale tranzitorii (ANT) care se acordă în sectorul vegetal 

şi zootehnic. 

 

Potrivit prevederilor legislaţiei europene şi naţionale, orice fermier care solicită 

plăţi în cadrul schemelor de plată/măsurilor de sprijin/ajutoarelor naţionale 

tranzitorii aferente Campaniei 2021 are obligaţia să respecte normele de eco-

condiţionalitate, care cuprind Bunele Condiţii Agricole şi de Mediu (GAEC) şi  
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Cerinţele Legale în Materie de Gestionare (SMR), pe tot parcursul anului, pe toate 

parcelele agricole din cadrul exploataţiei, indiferent de mărimea lor (inclusiv pe 

cele neeligibile şi pe cele care nu mai sunt folosite în scopul producţiei). 

 

Informaţiile detaliate pentru accesarea fiecărei scheme de plată/măsuri de sprijin, 

inclusiv hărţile şi listele cu UAT eligibile pentru măsurile de dezvoltare rurală, dar 

şi ghidurile adresate fermierilor, pot fi consultate la Centrele APIA şi pe site-urile: 

www.apia.org.ro, www.madr.ro şi www.pndr.ro. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Performanța AFIR reflectată în raportul dintre cheltuielile de funcționare și 

rezultatul activității: atragerea și finanțarea proiectelor 

Cheltuielile efectuate de Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale pentru 

finanțarea proiectelor de investiții și pentru plățile directe către fermieri, prin 

Programul Național de Dezvoltare Rurală, au crescut cu 38,12% în cursul anului 

2020, față de 2019. În același timp, cheltuielile de organizare și funcționare ale 

Agenției au scăzut cu 6,36% în perioada menționată. 

Din bugetul total alocat Agenției pentru Finanțarea Investițiilor Rurale (AFIR) s-au 

plătit beneficiarilor Programului Național de Dezvoltare Rurală:  

- 8.047 milioane de lei, cu 223 de milioane de lei cheltuieli de funcționare, în 

2020;  

- 5.830 milioane de lei, cu 238 de milioane de lei cheltuieli de funcționare, în 

2019;  

- 7.706 milioane de lei, cu 231 de milioane de lei cheltuieli de funcționare, în 

2018. 

„Unele dintre principiile de bază pe care le-am adoptat la conducerea Agenției țin 

de utilizarea eficientă și rațională a banilor publici, precum și de transparența 

utilizării fondurilor alocate prin PNDR, cât și pentru costurile pe care le avem cu 

personalul, cu bunurile și serviciile necesare desfășurării activității, cheltuieli de 

organizare și de funcționare în general.  
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Analizând situația exercițiului financiar din ultimul an, reiese că la fiecare leu 

cheltuit de AFIR, pentru funcționarea sa, au fost efectuate plăți din FEADR de 

peste 35 de lei. Sunt cifre care, împreună cu indicatorii de realizare ai 

Programului Național de Dezvoltare Rurală, arată eficiența instituțională și mai 

ales calitatea resursei umane” a declarat Mihai MORARU, Directorul general al 

AFIR. 

Performanța instituțională atinsă de AFIR în ultima perioadă, în sensul atragerii 

fondurilor puse la dispoziția României prin Fondul European Agricol pentru 

Dezvoltare Rurală (FEADR), este rezultatul direct al implicării și al eforturilor 

angajaților AFIR, dar și al personalului Agenției de Plăți și Intervenție pentru 

Agricultură (APIA) responsabil de implementarea măsurilor delegate pentru plăți 

directe către fermieri.  

Astfel, în exercițiul bugetar aferent anului 2020, plățile alocate proiectelor 

finanțate prin PNDR și plățile directe către fermieri din măsurile delegate către 

APIA au fost de peste 8.047 de milioane de lei, iar cele de funcționare și 

organizare (cheltuieli de capital, bunuri și servicii, cheltuieli de personal) au fost de 

223 de milioane de lei. Costurile de organizare și funcționare ale Agenției au 

ajuns la 2,6% din totalul cheltuielilor, cel mai scăzut procent din ultimii 3 ani, 

deși a fost un an dificil din punct de vedere al gestionării pandemiei de covid-19. 

În anul 2019, din bugetul alocat AFIR, au fost efectuate plăți pentru finanțarea 

proiectelor europene și pentru decontarea plăților directe care au însumat 5.830 de 

milioane de lei, iar cheltuielile legate de organizare și funcționare au fost de 238,8 

milioane de lei, respectiv de 4% din totalul bugetului Agenției.  

La nivelul exercițiului bugetar 2018, AFIR a înregistrat plăți în valoare de 7.706 

milioane de lei pentru proiectele de investiții și plățile directe din cadrul 

Programului Național de Dezvoltare Rurală, având cheltuieli de funcționare și 

organizare de 3%, respectiv de 231 de milioane de lei.  

Reamintim faptul că toate cheltuielile sunt plătite de la bugetul de stat și, ulterior 

pentru cheltuielile aferente proiectelor finanțate din Fondul European Agricol 

pentru Dezvoltare Rurală (FEADR), Comisia Europeană rambursează fondurile 

necesare statului membru, pe baza declarațiilor de cheltuieli. 

(Sursa: afir.info) 
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 Rezervele valutare ale BNR au scăzut cu peste 2,3 miliarde de euro în 

februarie față de ianuarie. Nivelul rezervei de aur s-a menținut la 103,6 tone. 

Rezervele valutare ale Băncii Naționale a României se situau, la data de 28 

februarie 2021, la nivelul de 35,139 de miliarde de euro, față de 37,454 miliarde de 

euro la finalul lui ianuarie. 

În cursul lunii au avut loc intrări de 2,557 miliarde de euro, reprezentând 

modificarea rezervelor minime în valută constituite de instituțiile de credit, 

alimentarea conturilor Ministerului Finanțelor și altele.  

Ieșirile au fost de 4,872 de miliarde de euro, reprezentând modificarea rezervelor 

minime în valută constituite de instituțiile de credit, plăti de rate și dobânzi în 

contul datoriei publice denominate în valută (inclusiv rambursarea emisiunii de 

obligațiuni denominată în euro din februarie 2016 a Ministerului Finanțelor, în 

sumă de 2,147 miliarde de euro) și altele. 

Nivelul rezervei de aur s-a menținut la 103,6 tone, cu o valoare de 4,853 

miliarde de euro, conform cotațiilor internaționale. 

Rezervele internaționale ale României (valute plus aur) la 28 februarie 2021 au fost 

de 39,992 miliarde de euro, față de 42,559 miliarde de euro la 31 ianuarie 2021. 

Plățile scadente în luna martie 2021 în contul datoriei publice denominate în 

valută, directe sau garantate de Ministerul Finanțelor, însumează circa 121 

milioane euro. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Curtea de Conturi a identificat anul trecut 17.666 de abateri la instituțiile 

publice, care au generat prejudicii de aproape 600 de milioane de lei. 

Din cele peste 17 mii de abateri, 3.985 au determinat și prejudicii, cu un impact 

financiar de 595,5 milioane lei. În ciuda pandemiei de coronavirus, numărul 

entităților publice a crescut cu 15%, la un total de 2.647 de entități verificate, 

potrivit raportului de activitate dat astăzi publicității de către Curtea de Conturi. 
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În ceea ce privește sesizarea organelor de urmărire penală pentru prejudicii, Curtea 

a formulat 96 de sesizări, dintre care doar 16 au fost de natură penală. Prejudiciul 

total estimat a fost în cuantum de aproximativ 947 milioane lei. În anul anterior au 

fost formulate 39 de sesizări penale. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Ample controale ale Protecției Consumatorului și ale ANRE la furnizorii de 

energie electrică, în contextul liberalizării pieței. Sunt verificate inclusiv 

eventuale practici comerciale incorecte sau înșelătoare în relația cu clienții. 

Conform comunicatului emis de autorități, controalele vizează următoarele: 

 verificarea utilizării unor eventuale practici comerciale incorecte sau 

înșelătoare în relația cu consumatorii de energie electrică (ANPC); 

 verificarea modului în care sunt respectate dispozițiile legale privind 

transmiterea către consumator a confirmării încheierii contractului, pe un 

suport durabil, într-un termen rezonabil din momentul încheierii contractului 

la distanță şi cel târziu la momentul livrării produselor sau înainte de 

începerea prestării serviciului solicitat (ANPC); 

 verificarea modului în care sunt respectate dispozițiile legale privind 

emiterea lunară a facturii pentru energia electrică furnizată clienților finali 

alimentați în regim de serviciu universal (ANRE); 

 verificarea modului în care sunt respectate dispozițiile legale privind 

facturarea de către furnizor a consumului energiei electrice în perioada 

cuprinsă între două citiri consecutive a aparatului de măsurare efectuate de 

operatorul de rețea (ANRE); 

 verificarea respectării de către furnizorii de ultimă instanță a obligației de a-

și informa, pe tot parcursul anului 2021, clienţii casnici beneficiari de 

serviciu universal cu privire la ofertele concurenţiale proprii aplicabile şi la 

dreptul de a încheia un contract pe piaţa concurenţială cu oricare furnizor 

licențiat (ANRE). 
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Pe măsura finalizării, concluziile acțiunilor de control desfășurate la furnizorii de 

energie electrică vor fi făcute publice, transmite ANRE. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Dezbatere despre digitalizarea României 

DC News Media Group organizează marţi dezbaterea ''Digitalizarea României - 

Prioritate Zero!''. 

 

La eveniment au fost invitaţi, printre alţii, premierul României, Florin Cîţu, 

ministrul Finanţelor, Alexandru Nazare, preşedintele Agenţiei Naţionale de 

Administrare Fiscală - Mirela Călugăreanu, ministrul Cercetării, Inovării şi 

Digitalizării - Ciprian-Sergiu Teleman.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 WWF organizează marţi o conferinţă pe tema monitorizării video a 

transporturilor de lemn 

WWF România organizează, marţi, o conferinţă de presă online pe tema 

monitorizării video a transporturilor de lemn din România. 

 

Potrivit organizatorilor, problema infringementului deschis de Comisia Europeană 

(CE) împotriva României are la bază lipsa unui control eficient al operatorilor care 

transportă lemnul din pădure până la primul punct de descărcare. 

  

Organizaţia de mediu precizează că a creat şi testat, în noiembrie 2020, primul 

instrument care, prin monitorizarea video a transporturilor de lemn care ies din 

pădure, poate ajuta autorităţile să-şi prioritizeze controalele. Rezultatele testărilor 

arată că exploatările ilegale continuă şi că ele nu vor putea fi prevenite eficient 

decât atunci când controlul se va concentra pe prima plasare pe piaţă a lemnului, 

notează WWF România. 
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În cadrul conferinţei online, Şerban Niculescu, expert păduri la WWF România, va 

prezenta aplicaţia de monitorizări video dezvoltată de către organizaţie, precum şi 

rezultatele obţinute. De asemenea, Radu Vlad, coordonator proiecte regionale 

WWF România, va aduce în discuţie propunerile WWF pentru a opri tăierile 

ilegale. 

 

Înfiinţată în anul 1961, WWF este una dintre cele mai importante organizaţii 

internaţionale care derulează proiecte pentru conservarea naturii, în peste 100 de 

ţări. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Florica Cherecheş - numită preşedinte al Autorităţii Naţionale pentru 

Drepturile Persoanelor cu Dizabilităţi, Copii şi Adopţii 

Florica Cherecheş a fost numită în funcţia de preşedinte, cu rang de secretar de 

stat, al Autorităţii Naţionale pentru Drepturile Persoanelor cu Dizabilităţi, Copii şi 

Adopţii, printr-o decizie a prim-ministrului Florin Cîţu publicată, luni, în 

Monitorul Oficial. 

 

Florica Cherecheş o înlocuieşte în funcţie pe Maria Mădălina Turza, care a fost 

numită în funcţia de consilier de stat  în cadrul Cancelariei prim-ministrului. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Avocatul Poporului a formulat excepţie de neconstituţionalitate referitor la 

prevederi din Legea privind Codul silvic 

Avocatul Poporului a formulat excepţie de neconstituţionalitate referitor la 

prevederi din Legea privind Codul silvic inserate în actul normativ pentru 

completarea acestuia, pe motiv că încalcă mai multe articole din Constituţie. 
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Potrivit excepţiei de neconstituţionalitate publicate, luni, pe site-ul Avocatului 

Poporului, dispoziţiile articolelor 107 alineat 1 indice 1 şi 109 alineat 1 indice 1 din 

Legea nr. 46/2008 privind Codul silvic, astfel cum au fost inserate prin Legea nr. 

197/2020 pentru modificarea şi completarea Legii nr. 46/2008 - Codul silvic aduc 

atingere prevederilor articolelor 1 alineat 5, 23 alineat 12 şi 16 alineat 1 din 

Constituţie. 

 

Avocatul Poporului susţine că specificarea momentului "constatării faptei" ce 

trebuie avut în vedere la stabilirea sancţiunii pentru tăierea fără drept de arbori din 

fondul forestier naţional şi pentru furtul de arbori doborâţi sau rupţi de fenomene 

naturale ori de arbori care au fost tăiaţi ori scoşi din rădăcini din păduri nu prezintă 

suficientă previzibilitate şi claritate. 

 

"Prin soluţia legislativă adoptată în forma finală şi anume sintagma 'preţul 

mediu al unui metru cub de masă lemnoasă pe picior la data constatării 

faptei' sunt afectate previzibilitatea şi claritatea normei, deoarece infracţiunea 

se consumă la data comiterii faptei, când se produce şi paguba prevăzută de 

norma de incriminare", prevede excepţia de neconstituţionalitate. 

 

Conform acesteia, făptuitori aflaţi în aceeaşi situaţie juridică, cum sunt coautorii, 

pot suporta diferit rigorile legii, prin raportare la data la care faptele lor au fost 

descoperite, nu săvârşite, aspect care afectează principiul egalităţii în drepturi. 

 

"În măsura în care condiţia referitoare la existenţa infracţiunii nu este una fixă, ci 

este variabilă, în funcţie de valoarea prejudiciului produs la data constatării faptei, 

coautorii unei fapte penale săvârşite asupra fondului forestier sunt discriminaţi, 

aplicându-se un tratament juridic diferit fără nicio justificare obiectivă şi 

rezonabilă", a adăugat Avocatul Poporului.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Electrocasnicele au de astăzi etichete energetice noi 

Deocamdată, noile etichete energetice sunt valabile pentru patru categorii de 

produse. Autorităţile europene, care au luat această decizie, vor să ţină pasul cu 

avansul tehnologic şi să se asigure că la consumatori ajung informaţii clare, simple 

și precise. 

În unele hipermarketuri din București au apărut noile etichete energetice. Sunt 

obligatorii pentru modelele de ultimă generație de frigidere, congelatoare, mașini 

de spălat și televizoare. 

Noua grilă de clasificare este de la A la G: A se folosește pentru produsele cu cel 

mai mic consum energetic, iar G pentru cele mai puțin eficiente. 

Spre deosebire de cele vechi, noile etichete de eficiență energetică au un cod QR. 

Cu ajutorul telefonului vom putea scana acest cod și vom avea acces la fișa tehnică 

a produsului. 

Modelele mai vechi vor putea fi vândute cu etichete neschimbate, dar numai până 

la finalului anului. 

După noua grilă, un frigider econom, de ultimă generație, care înainte era încadrat 

în clasa A+++ , poate fi acum în clasa C. Sunt criterii noi de clasificare ce țin cont, 

printre altele, de consumul anual de kilowați al produsului. 

Autoritățile europene au considerat că vechiul sistem de clasificare, valabil din 

1994, este depășit. Așa că au impus noi reguli. 

Majoritatea produselor vândute în ultimii ani erau doar în clasa energetică A. 

Cele mari consumatoare de energie, din clase inferioare precum D, nu mai aveau 

căutare sau nu se mai fabricau și țineau grila ocupată. 

Din septembrie, noile etichete de eficiență energetică vor deveni obligatorii și 

pentru sursele de lumină. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Lansarea noului Parchet European 

Începând de luni, noul organ judiciar este responsabil cu protejarea intereselor 

financiare ale UE, pe lângă instanțele naționale competente. Acesta este în special 

responsabil de cazurile transnaționale de fraudă, corupție și spălare de bani. 

O instituție chemată să depășească „unghiurile moarte” ale justiției financiare 

europene actuale. De luni a intrat în vigoare Biroul Procurorului General European 

(EPPO), mai cunoscut sub numele de Parchetul European. Are jurisdicție în 22 de 

țări europene. Ungaria, Polonia, Suedia, Danemarca și Irlanda au decis să nu adere 

la acest proces, scrie Les Echos, citat de Rador. 

De acum înainte, Parchetul European este responsabil cu apărarea intereselor 

financiare europene. Instituția se ocupă în special de lupta împotriva fraudei, 

corupției, spălării banilor și a fraudelor transfrontaliere de TVA. Deja aproximativ 

3.000 de cazuri așteaptă, potrivit șefei Parchetului, românca Laura Codruța Kövesi. 

22 de procurori generali - unul pentru fiecare stat - lucrează cu ea. Aceștia 

supraveghează investigațiile și urmăririle penale. 

Lucrul în parteneriat cu statele membre 

 

În detaliu, Parchetul European va desfășura investigații transfrontaliere cu privire 

la fraude care implică fonduri UE care depășesc 10.000 de euro sau cazuri de 

fraudă transfrontalieră a TVA care au ca rezultat daune care depășesc 10 milioane 

de euro. Când se deschide o anchetă la nivel european, autoritățile naționale vor 

trebui să pună capăt investigațiilor și să transmită Parchetului European toate 

elementele aflate în posesia lor. 

 

Pentru a-și desfășura activitatea, șeful Parchetului European și Procurorii Generali, 

numiți în iulie, vor fi ajutați de 140 de procurori adjuncți din diferitele state 

membre, pentru a oferi o legătură cu sistemele naționale de justiție. De asemenea, 

orice arestare poate fi făcută numai cu aprobarea autorităților judiciare naționale. 

La fel, făptașii vor fi îndrumați către instanțele din țările membre. 

 

 

https://www.lesechos.fr/monde/europe/coup-denvoi-du-nouveau-parquet-europeen-1294294
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Noua instituție completează autoritățile naționale, pe de o parte, și Oficiul 

European de Luptă Antifraudă (Olaf) și Unitatea Europeană de Cooperare 

Judiciară (Eurojust) pe de altă parte. Spre deosebire de primul, Parchetul European 

are capacitatea de a investiga în mai multe țări. Și spre deosebire de acesta din 

urmă, poate deschide anchete și iniția proceduri penale în statele membre. 

Multe provocări 

 

La fel ca instituțiile Curtea de Justiție și Curtea Generală a Uniunii Europene, 

sediul Parchetului Național este situat în Luxemburg. Persoana aflată în fruntea sa 

este numită pentru un mandat de șapte ani care nu poate fi reînnoit.  

Acesta este ales dintr-o listă întocmită după o selecție de candidați de către Curtea 

de Justiție și Parlamentul European. Procurorul șef poate fi revocat doar de Curtea 

de Justiție, care are ca scop garantarea independenței sale. În octombrie 2019, 

Laura Codruța Kövesi a fost prima care a preluat această funcție, după ce s-a 

distins la Direcția Națională Anticorupție (DNA) din România. 

 

În fiecare an, cel puțin 50 de miliarde de euro din veniturile din TVA sunt eludate 

de la plată din cauza fraudelor transnaționale. Potrivit Comisiei Europene, 

autoritățile naționale au raportat, de asemenea, fraude care afectează bugetul 

Uniunii cu o sumă de aproximativ 1.197 milioane de euro în 2018. 

În următorii ani, Parchetul European ar putea vedea prerogativele sale crescând. 

Într-adevăr, Tratatul privind funcționarea UE prevede că aceste competențe ar 

putea fi extinse la „lupta împotriva criminalității grave cu dimensiune 

transfrontalieră”. După asasinarea lui Samuel Paty, secretarul de stat pentru afaceri 

europene, Clément Beaune, a propus în special includerea în competențele 

Parchetului European „infracțiuni de terorism”. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Prețul petrolului este în scădere, după o creștere fulminantă 

Preţurile petrolului au scăzut luni cu peste 1%, din cauza temerilor privind 

scăderea cererii în China şi a posibilităţii de creştere a producţiei de către statele 

din OPEC, care au fost mai mari decât speranţele că vaccinările pentru Covid-19 şi 

programul american de stimulare economică vor avea ca efect o cererea mai mare 

de carburanţi, transmite Reuters. 

Cotaţia petrolului Brent a coborât cu 1.1%, la 63,70 dolari pe baril, în timp ce 

preţul petrolului West Texas Intermediate (WTI), de referinţă pe piaţa americană, a 

scăzut cu 1,5%, la 60,57 dolari pe baril, informează Mediafax. 

Activităţile fabricilor chineze au încetinit în februarie la cel mai scăzut ritm din 

ultimele nouă luni, provocând îngrijorare privind achiziţiile de ţiţei ale Chinei. 

”Există nişte discuţii că rezervele lor strategice sunt pline, iar unii oameni pariază 

că China nu va continua să susţină creşterea preţurilor petrolului”, a spus Phil 

Flynn, analist senior la firma Price Futures Group în Chicago. 

Investitorii mai sunt îngrijoraţi că OPEC şi aliaţii săi, reuniţi în cadrul OPEC+, vor 

creşte în curând livrările. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Comisia Europeană va prezenta "pașaportul verde digital" pe 17 martie 

Comisia Europeană va prezenta pe 17 martie un pachet de măsuri axat pe 

desfăşurarea călătoriilor şi pe ridicarea restricţiilor impuse din cauza pandemiei. 

Pachetul va include şi propunerea privind "paşapoartele verzi digitale", a declarat 

vicepreşedintele Comisiei Europene, Margaritis Schinas, relatează agenţiile AFP şi 

EFE. 

Vorbind la o conferinţă de presă după o reuniune informală a miniştrilor europeni 

ai Sănătăţii, Schinas a asigurat că obiectivul va fi ''stabilirea unei direcţii comune 

către o deschidere sigură şi egală a Europei''. 
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Acest ''paşaport'' va fi propus de Comisia Europeană ca un instrument ''legislativ'', 

aşadar nu va fi opţional, şi va avea la bază tratatele europene şi libertatea de 

circulaţie în UE, a explicat vicepreşedintele Comisiei Europene. 

Documentul digital va arăta dacă titularul său a fost sau nu vaccinat anti-COVID-

19, rezultatele la testele de COVID-19 efectuate sau dacă a trecut printr-o infecţie 

cu noul coronavirus. 

''Trebuie să căutăm modalităţi de a folosi acest instrument pentru a facilita 

mobilitatea evitând discriminările între cetăţeni'', a subliniat Margaritis Schinas. 

El a anunţat că propunerea Comisiei Europene pentru ''paşaportul verde 

digital'' va fi transmisă Parlamentului European pe 17 martie şi apoi supusă 

aprobării liderilor europeni la summitul din 25-26 martie. 

Divizaţi asupra acestei chestiuni, liderii europeni au convenit la summitul 

desfăşurat săptămâna trecută să încredinţeze Comisiei Europene sarcina de a 

elabora condiţiile tehnice pentru un certificat de vaccinare. Executivul comunitar a 

fost astfel însărcinat ''să asigure coordonarea asupra criteriilor (...) şi să creeze o 

platformă care să conecteze diferitele soluţii naţionale'', un sistem a cărui 

implementare va necesita cel puţin 3 luni. 

Într-o serie de postări pe Twitter, preşedinta Comisiei Europene, Ursula von der 

Leyen a insistat luni că scopul acestui document digital este de a le permite 

cetăţenilor europeni ''să călătorească, în siguranţă, în Uniunea Europeană sau peste 

hotare, pentru muncă sau turism". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Reguli obligatorii de transparenta salariala la nivel european pentru a 

combate discriminarea in functie de sex 

Comisia Europeana vrea sa puna capat diferentelor de salarizare dintre femei si 

barbati. Astfel, intentia este de a prezenta un plan cu reguli obligatorii pentru 

statele membre pentru a combate discriminarea pe baza de sex, relateaza Politico. 

 

 

https://ziare.com/social/stiri-sociale/doi-din-zece-romani-sunt-in-somaj-tehnic-1663604


CNSLR Fratia |  Revista Presei 2 martie 2021 22 

 

Ideea din spatele propunerii este de a le oferi angajatilor acces la informatiile 

privind grila de salarizare a companiei, datele urmand sa fie defalcate pe tipul 

muncii si sex, si de a-i forta pe angajatori sa remedieze diferentele de plata in cazul 

unor posturi similare. 

 

Introducerea unor reguli obligatorii privind transparenta salarizarii a fost una din 

politicile prioritare anuntate de presedintele Comisiei Europene Ursula von der 

Leyen, prima femeie aflata in fruntea executivului UE, care a promis sa le 

introduca in primele 100 de zile de la preluarea functiei. 

Planul, prezentat pe 4 martie 

Comisia intentioneaza sa prezinte planul in 4 martie, aproape un an mai tarziu. 

 

Documentul obtinut de jurnalistii de la Politico afirma ca "diferenta de gen in 

salarizare" (gender pay gap) - definita drept diferenta de salarizare intre barbati si 

femei pentru aceeasi munca - ramane in medie de 14,1% la nivelul UE si ca 

"transparenta salarizarii permite muncitorilor sa depisteze si demonstreze posibile 

discriminari pe baza de sex". 

 

In prezent doar 10 tari membre ale blocului comunitar au adoptat legi privind 

transparenta salarizarii: Austria, Belgia, Danemarca, Germania, Spania, Finlanda, 

Franta, Italia, Portugalia si Suedia. 

 

Alte doua, Irlanda si Olanda, analizeaza ideea. 

 

Dovezile privind eficacitatea unor asemenea politici sunt limitate dar o cercetare 

efectuata in Danemarca in 2006 a aratat ca introducerea legii privind transparenta 

salarizarii a dus la diminuarea diferentelor salariale intre femei si barbati cu 13%. 

 

Propunerea Comisiei va include mai multe obligatii pentru companii si le va oferi 

salariatilor dreptul de a cere ca angajatorul sa le furnizeze informatii despre nivelul 

veniturilor in comparatie cu cel realizat in alte firme pe un post similar, 

informatiile urmand sa fie defalcate in functie de sex. 

 

 

https://ziare.com/locuri-de-munca/angajatori/piata-muncii-dupa-ridicarea-restrictiilor-angajatorii-vor-descoperi-ca-au-numai-de-castigat-dupa-miscarea-work-from-home-1606300
https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/3-tendinte-pe-piata-muncii-in-2021-1659456
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Ea ar interzice de asemenea angajatorilor sa le ceara candidatilor informatii privind 

nivelul veniturilor realizate la locul de munca actual in timpul interviului de 

angajare. De asemenea ar fi instituita obligatia publicarii salariului oferit pentru un 

post inainte de interviu. 

Obligatii pentru companiile care au peste 250 de angajati 

Tarile UE ar fi obligate sa stabileasca instrumente care sa clasifice valoarea muncii 

in functie de criterii precum abilitatile, educatia, tipul sarcinilor si randamentul din 

timpul programului de munca pentru a ajuta angajatorii sa creeze sisteme de 

salarizare neutre fata de sex. 

 

Companiile cu peste 250 de angajati ar fi obligate sa ofere informatii detaliate cu 

privire la diferenta de gen in salarizare insa propunerea stipuleaza ca guvernele 

statelor membre ar putea decide sa colecteze centralizat datele "pentru a limita 

posibila povara" a raportarilor pentru angajatori. 

In cazul in care o companie va inregistra o diferenta mai mare de 5% intre salariile 

femeilor si barbatilor ce efectueaza aceeasi munca, angajatorul va fi obligat sa faca 

o "evaluare comuna a platilor" cu reprezentantii muncitorilor si sa corecteze 

diferentele, potrivit propunerii. 

 

Angajatorii resping ideea ca diferentele de salarizare s-ar datora discriminarii, 

afirmand ca acestea sunt cauzate de alti factori precum segregarea pietei muncii si 

se opun introducerii unor raportari obligatorii privind salariile. 

 
(Sursa: ziare.com) 

 

 UE va impune sancțiuni economice împotriva armatei din Myanmar 

Șeful diplomației UE, Josep Borell, a confirmat sancțiunile economice care vor fi 

îndreptate împotriva armatei birmaneze. Foto: Profimedia Images 

Şeful diplomaţiei europene, Josep Borrell, a condamnat, duminică, 

represiunea soldată cu morţi din Myanmar şi a confirmat impunerea de sancţiuni, 

informează AFP, citat de Agerpres. 

https://ziare.com/social/angajati/
https://www.digi24.ro/stiri/externe/cea-mai-sangeroasa-zi-in-myanmar-de-la-reinstaurarea-dictaturii-militare-cel-putin-18-protestatari-au-fost-ucisi-1460006
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/02/28/ue-seful-diplomatiei-europene-condamna-represiunea-din-myanmar-si-confirma-intentia-impunerii-de-sanctiuni--669676
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"Violenţa nu va conferi legitimitate răsturnării ilegale a guvernului ales 

democratic", a avertizat Borrell într-un comunicat de presă. 

"Trăgând asupra cetăţenilor neînarmaţi, forţele de securitate au făcut dovada unui 

dispreţ flagrant faţă de dreptul internaţional şi trebuie trase la răspundere", scrie 

şeful diplomaţiei europene. 

ONU a anunţat că deţine "informaţii credibile" conform cărora cel puţin 18 

persoane au fost ucise duminică în represiunea violentă a protestelor împotriva 

loviturii de stat din Myanmar. 

"Autorităţile militare trebuie să înceteze imediat să utilizeze forţa împotriva 

civililor şi să permită populaţiei să îşi exprime dreptul la libertatea de exprimare şi 

de întrunire", a insistat Josep Borrell. 

"Uniunea Europeană va lua în curând măsuri ca răspuns la aceste evoluţii ", a 

adăugat înaltul oficial european. 

Sancțiuni împotriva celor responsabili de lovitura de stat militară şi interesele 

lor economice 

Luni, miniştrii de externe din statele membre ale UE au decis impunerea de 

sancţiuni ţintite împotriva intereselor economice şi financiare ale armatei 

birmaneze. 

"În această ţară, ei sunt antreprenori şi deţin părţi din economie", a explicat Josep 

Borrell la o conferinţă de presă după reuniunea de luni. Aceste sancţiuni urmează 

să fie finalizate în următoarele zile şi vor intra în vigoare odată cu publicarea lor în 

Jurnalul Oficial al UE. 

Consiliul de Afaceri Externe - ce grupează miniştrii de externe din cele 27 de state 

membre ale Uniunii Europene -, reunit luni la Bruxelles, a adoptat o declarație 

comună în care afirmă că "UE este pregătită să adopte măsuri restrictive vizând 

responsabili direcţi de lovitura de stat militară şi interesele lor economice". 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/02/22/myanmar-ue-pregatita-sa-adopte-sanctiuni-impotriva-armatei-ministrii-de-externe-ai-celor-27-de-state-din-ue--665652

